



Referat fra møte i temagruppe kommunalteknikk 12.02.25

Tid: Onsdag 12. februar 2025, 11:00 – 14:00.

Sted: Møterom Hellerud, Lillestrøm Rådhus/Teams-møte

Til stede: Jan Erik Bøgeberg, Lillestrøm
Erik Borander, Nannestad
Rita Romsås Fjeldberg, Ullensaker
Tor Kristian Bogstrand, Nittedal
Nathan Amuri Bahati, Nittedal
Hilde Tsui, NRVA
Line Gustavsén, daglig leder (referent)

Deltok digitalt: Odd Magnar Holmeide, Gjerdrum
Leiv Ommund Knutson, Gjerdrum (11:24-12:05)

Forfall: Katarzyna Jaksina Nyborg, Rælingen
Toril Giske, Oslo
Statsforvalteren i Oslo og Viken

Ved behov: Trygve Rognstad, Gran

Saksliste:

Sak 01: Innkalling, dagsorden og saker til eventuelt

Det var ingen innvendinger til innkallingen, dagsorden. Det kom inn en sak til eventuelt

Vedtak: Innkalling og dagsorden godkjennes.

Sak 02: Godkjenning av referat fra 06.05.2024

Vedtak: Referatet Godkjennes

Sak 03: Orienteringer

- 01 Status prosjekt på naturbaserte erosjonssikringsmetoder
 - Prosjektet har dessverre stoppet opp.
 - Lillestrøm kommune krever full byggesaksbehandling
 - NVE har ikke kommet med sitt vedtak – men har muntlig formidlet at det er lite trolig at det blir gitt tillatelse da vassdraget er vernet
 - Dette er veldig rart da tilsvarende er gjennomført i andre vernede vassdrag
 - Vernet faller uansett kanskje nå.

- 02 Høring av planprogram og hovedutfordringer
 - Det er høring av planprogram og hovedutfordringer nå med frist i juni 2025
 - Kommunene bør sende inn et høringsinnspill
 - Daglig leder vil ikke lage et saksfremlegg, men skal prøve å rekke å lage et høringsnotat.
- 03 Nye tilskuddsmidler fra Akershus fylkeskommune i desember 2024
 - I desember fikk vannområdet tildelt 358 333 kr i ekstraordinære fylkeskommunale midler
 - Midlene skal benyttes til kartlegging, planlegging eller gjennomføring av tiltak som har en positiv effekt på vannmiljø
- 04 Lokalisering av vannområde Leira-Nitelva
 - Vannområdet er nå i ferd med å endre lokalisering fra Forvaltning vann og avløp og til Landbruk og natur
 - Vil nå ha kontorplass på rådhuset i Lillestrøm, og vannområdet leier et kontor 3 dager i uken, slik at vannområdet får fast plass.
- 05 Vannområdets prosjekter 2024
 - Det ble orientert om resultatene i prosjektene som ble gjennomført i 2024.
- 06 Prosjekter 2025
 - Daglig leder gjennomgikk alle prosjektene som ønskes gjennomført i 2025, inkludert hva det er søkt midler til eller bevilget midler til tidligere.
- 07 Universell utforming av nettsider og dokumenter
 - Daglig leder har vært på kurs i universell utforming av dokumenter og nettsider.
 - Det er mange krav som skal oppfylles, og man kan i verste fall få dagbøter om man ikke oppfyller kravene.
 - Ingen klarer å følge alle krav.
 - Det er mye av det samme som gjelder for dokumenter og nettsider, blant annet:
 - Alternativ tekst på bilder, figurer og tabeller
 - Bruke riktige overskriftmaler
 - Tittel på dokument (under innstillinger, ikke i selve filen)
 - Leserekkefølgen, kommer kolonner og tekstbokser i logisk rekkefølge når en skjermleser leser dokumentet?
 - Kontrast mellom farger
 - TIPS: Husk å spesifisere i anbudsdokumenter at rapporter skal være universelt utformet!
- 08 Antall møter i prosjektorganisasjonen
 - Ble vedtatt på møte i styringsgruppa 6. desember 2024 at det blir en reduksjon i antall møter per år i prosjektorganisasjonen
 - Antall møter i kommunalteknikkgruppa reduseres fra 4 til 3 per år.
 - Februar
 - Mai
 - November
 - Totalt reduseres det med et møte per gruppe, med unntak av økologigruppa.
 - Dette frigir minimum 12 arbeidsdager.
- 09 Høringsinnspill fra vannområdet på snødeponi i Lillestrøm
 - Vannområdet sendte før jul inn et høringsinnspill på et snødeponi i Lillestrøm.
 - Området har avrenning til Ulvedalsbekken.
 - I høringsdokumentene var det oppgitt gammel økologisk og kjemisk tilstand (mars 2024), tilstand ble oppdatert i løpet av høsten 2024.
 - Vannområdet spilte også inn forslag til endringer av foreslått prøvetakingsprogram samt innspill til andre relevante punkter.
- 10 Opplæring i vannprøvetaking

- Det er ønske med en opplæring i å ta vannprøver, slik at kommunene skal være forberedt ved en eventuelt hendelse som krever rask handling
- Daglig leder har kontaktet Norconsult for å høre om de kan ha en gjennomgang med oss
- 11 Aktuelle seminarer fremover:
 - 04.03.2025 [VA Messene 2025 - Oslo](#)
 - 10.03.2025 [Beredskapsøvelser](#) (Vannforeningen)
 - 18.-19.03.2025 [Norsk Vanns fagtreff 2025](#)
 - 08.-09.04.2025 [Nasjonal vannmiljøkonferanse](#) (Miljødirektoratet)
 - 23.-24.04.2025 [VA-dagene 2025](#)
 - 28.04.2025 [Overløpsdrift](#) (Vannforeningen)
- 12 Tidligere seminarer
 - 04.12.2024 [Nytt avløpsdirektiv – hva har det å si for mennesker og miljø i Norge?](#) (vannforeningen)
 - 2024 Seminarserie: [Kunnskapsarena for klima og natur i planlegging](#) (Miljødirektoratet)
 - 08.01.2025 [Erfaringer fra tiltak for et godt vannmiljø](#) (Vannforeningen)
 - 20.01.2025 [Industrielt avløpsvann](#) (Vannforeningen)

Vedtak: Informasjonen tas til orientering.

Sak 04: Valg av leder

Erik Borander, Nannestad kommune ble valgt til leder av temagruppe kommunalteknikk

Vedtak: Erik Borander, Nannestad kommune, velges til leder av temagruppe kommunalteknikk for 2025.

Sak 05: Vannområdets årsmelding 2024

Daglig leder orienterte om hva kommunene må melde inn til vannområdets årsmelding. Det viktigste er å melde inn vannmiljøtiltak som er gjennomført/startet i 2024.

Temagruppe økologi har vedtatt følgende punkt: «Økologisk og kjemisk tilstand i hver kommune legges ved i form av kart og kakediagram, samt en liten tekst som et vedlegg i årsmeldingen».

Vedtak: Kommunene leverer tekst til daglig leder innen 03.03.25

Sak 06 Vassdragsovervåkingsrapport 2024

I forbindelse med utarbeidelse av rapport for vassdragsovervåking i 2024 trenger Norconsult å få informasjon om hendelser av relevans – det vil si hendelser som kan ha påvirket resultatene på vannprøvene som er tatt i løpet av 2024.

Vedtak: Kommunene leverer ønsket informasjon til daglig leder innen 18. februar.

Sak 07: Gjennomgang av vassdragsovervåkingen i forbindelse med ny anbudsrunde

Daglig leder orienterte om prosessen med å få på plass en ny avtale om vassdragsovervåking. Vi ønsker at en ny avtale skal være «rund», slik at det blir lettere å legge til/fjerne prøvepunkter. I dag må det en runde for hver endring, og skrives en endringsavtale.

Vi prøver å se «langt frem», med tanke på for eksempel å inkludere kjemisk klassifisering av Jeksla i 2026/2027.

Vedtak: Informasjonen tas til orientering

Sak 08: Fokus på enkelte vannforekomster i 2025

Det er på tide å sette mer fokus på enkelte vannforekomster som i dag ikke er i god økologisk tilstand, og som skal oppnå miljømålet innen utgangen av 2027. Økologigruppa har vedtatt å følge opp visse VF i 2025, så sant det finnes midler. I utgangspunktet er det kommunene som bør dekke denne overvåkingen.

Daglig leder kan muligens bistå med å ta vannprøver, og vannområdet kan muligens bistå med å dekke noen av utgiftene.

Det er valgt ut vannforekomster i kommunene Lunner, Nittedal, Nannestad og Rælingen i denne omgangen. Det kan være aktuelt å fortsette prosjektet i 2026.

Vedtak: Informasjonen tas til orientering.

Sak 09: Temaplan for 2025

Oppdatert temaplan ble gjennomgått og diskutert.

Vedtak: Temaplan for 2025 godkjennes.

Sak 10: Runde rundt bordet

Gjerdrum:

- Mer fokus på å få tilkoblet enn å oppgradere spredt avløp
- Plan for Ulvedalsbekken med prøvetakning flere steder som et prøveprosjekt. Prøve å finne ut hvor problemene starter. Vil vurdere tiltak opp mot avløp og landbruk etter resultatene er klare. Fokus på spredt blir der.
- Bygges gang og sykkelvei mellom Lillestrøm og Gjerdrum langs RV 120. Avrenning fra bygningsarbeidet gir grått og uklart vann.

Ullensaker:

- Fikk vedtatt ny hovedplan for avløp og vannmiljø i september
- Bra med tilsyn i 2024 - 10-15 tilsyn i LN, ca. 10 for nærings og industripåslipp.
- Gardermoen renseanlegg har fått utsatt frist for overføring fra Kløfta 1.07.2025

Nannestad:

- Ansatt enhetsleder som gjør arbeidet lettere.
- Skal starte med hovedplan - ferdig i løpet av 2026
- Tidligere handlingsplan som er lagd ble forkastet da den ikke var detaljert nok. Må hente frem sak for sak og legge dem frem politisk og få dem vedtatt.
- Øyungsveien er snart ferdig. Røtterudmoen bør bli ferdig i løpet av sommeren 2025.
- Overføringsledning mellom Maura og østsiden av kommunen - har en betydning for å avlaste hovednettet som går gjennom Nannestad sentrum før det går til renseanlegget. Sannsynligvis godtatt.
- Insentiv om å tilsette to stillinger på lekkasjesøk - ble terminert. Men regner med at det vil gå igjennom.
- Håper å komme i gang med tilsynsarbeidet - starter opp i Huvo.
- Åsveien blir nok ikke avkloakkert

NRVA

- Lekkasje på pakdoseringa som brukes for å felle ut fosfor. Fått reparert og nå bør det være en bedre dosering enn tidligere slik at man får fellet ut fosfor bedre.
- Har reparert siler i bioreaktorene. Snart 4 linjer oppe og går igjen.
- Startet utvidelsen av renseanlegget, sprengte innendørs i november, jobber nå utendørs. Første del skal være ferdig til 2023, andre del i 2035.
- Planlagt i år at de skal få til en polimerdosering i ettersedimenteringsbassenget slik at det forhåpentligvis blir bedre utfelling av fosfor.
- Begynt å kartlegge hvor overvann kommer inn på anlegget, og legger press på kommunene.

Nittedal:

- VA på langs. Alt avløp skal ut av kommunen og ned til NRA.
- Nyansatt Natan.
- ABB har sagt opp avtalen om driftssystem - må få på plass et nytt system, håper å få et bedre system på plass.
- Planlegger å ferdigstille hovedplan/temaplan. Fulldigitalisere den.
- Fokus på vannlekkasjer. Jobber med å legge frem å øke kapasiteten med 5 årsverk.
- Prosjekt som jobber med å finne ut av hvor vann kommer inn på ledningsnettet.

Vedtak: Informasjonen tas til orientering.

Eventuelt

Erik Borander (Nannestad) orienterte om dialog rundt etablering av vertskommunesamarbeid på tilsyn og saksarbeid i forhold til kapittel 12, 13 og 15:

- Vertskommunesamarbeid på tilsyn og saksarbeid i forhold til 12, 13 og 15 i forurensningsforskriften.
 - Erik, Kjersti og Thorstein skal legge frem for kommunene hvilke ønsker de har for dette og se hvilke beslutningsorgan som det kan løftes inn mot. Snakket med Nes som er veldig klar for det. Hatt det oppe i HUVU og de kommunene var veldig klare for det. Nord Odal kunne også tenke seg å være med i et samarbeid - var på tilbudssiden.
 - Snakket med leder for avløp i Nes. Han skulle løfte det inn på et lederforum på øvre Romerike
 - Erik var på seminar fra vannforeningen hvor Glenn Arvid fra Hallingdal var og holdt et innlegg. De har en struktur hvor alle kommunene har en saksbehandler som driver saksarbeid. 5 kommuner, 6 ansatte og de har behov for en til. Ønsker kanskje denne modellen. De har gebyr som de får gebyrinntekter på. Alltid en saksbehandler som er kjent med kommunen som tar kontakt med kommunen. Om det er tvistesaker så fakturerer de kommunen for det.
 - Sist når det ble løftet fram ble driftsassistansen løftet fram som en mulig løsning. Men da ville ikke Ullensaker bli med. Men nå virker Ullensaker mer interessert.
 - Politikerne i Nannestad har etterspurt dette, de vil ha med gebyr. Årlig gebyr med forskrift, men det er ikke blitt godkjent enda med tanke på gebyrstørrelsen.

Nittedal:

- Er interessert i et vertskommunesamarbeid uansett hvor det blir - øvre eller nedre.

Nannestad:

- Ønsker et drøftingsmøte etter hvert slik at alle som er interesserte kan få komme med innspill.